
 

 Číslo materiálu: 04/08 
Komise: Komise kulturní  

Datum:  11. 6. 2020   17:00 hod 
Přítomni: 
 

 

 

Omluveni: 
 

 

Neomluven: 
Host: 

L. Frankovicová, T. Morawski, P. Bečán,  P. Apolen, , A. Rezler, 
K. Špalková, M. Trdličková 
 
 

K. Daczická, K, B. Buňka, V. Lebedová, Š. Sokač, V. Veselý, , V. Balek, J. Skyva 
 

 
 L. Kment, J. Fraňková 

Člen RM:  V. Šnajdr 
Příští jednání: Bude upřesněno 

 

1) Návrh usnesení pro RM:                                                                                                         
Rada města 
b e r e   n a   v ě d o m í 
zápis z jednání kulturní komise ze dne 11. 6. 2020 
 

 

2) Program jednání komise včetně krátkého komentáře: 
 

a) Neuskutečněné jednání vzhledem k období koronakrize řešeno formou komunikace a 
hlasování per rollam. Závěry z něj zaslány již dříve oddělení kultury: 

Letos zařazené kulturní akce do rozpočtu ponechat i pro rok příští 
Pokud to finanční možnosti rozpočtové kapitoly umožní, aniž by byly odebrány finance 
z grantové položky na kulturu, rozšířit tento seznam o klub Česká 1 a to v maximální 
výši podpory 80 000,- přičemž podpora tohoto zařazení by měla být podmíněna tím, že 
kvalita a množství produkce v tomto klubu nepoklesne.  
Pokud jde o návrhy na změnu aktuální výzvy: 
Uzávěrka žádostí o grantovou podporu navrácena na termín do konce října. 
Bude-li to možné, zajistit možnost propustnosti žádostí, které budou podány v jiných 
oblastech, než do kterých by patřily, aby bylo možné tyto přesunou a hodnotit 
v odpovídající oblasti, aby v případě kvalitního projektu měl tento možnost na realizaci. 
Umožní-li to rozpočet, navýšení příspěvku na činnost. Maximální výše 50 000,- Stávající 
stav hodnocení žádostí ponechat na komisi. 
U hodnocení grantových žádostí umožnit hodnotitelům nahlížení do celého položkového 
rozpočtu, nikoliv do jeho zkrácené verze, jak tomu bylo v loňském roce. 

b) Předseda přivítal přítomné, poděkoval jim za účast a vyjádřil politování nad 
neusnášeníschopností, vzhledem k množství omluvených. Závěr komise tak bude řešen 
hlasováním per rollam, do pondělí 15.6.2020 

c) Hlavním bodem jednání byl úkol RM, příprava pravidel pro poskytování mimořádné 
jednorázové finanční podpory z rezervy kultury pro kulturní zařízení. K tomuto bodu 
proběhla velmi živá diskuze. Několika členy komise bylo vyjádřeno politování nad 



způsobem schválení podpory pro Českou 1. Tento postup následně objasnil místostarosta 
Šnajd. Ten také sdělil, že další žádost, která dorazila na radu, byla postoupena přímo 
zastupitelstvu (se zamítavým stanoviskem). Dotaz předsedy následně směřoval k tomu, zda 
tedy je třeba pro radu tvořit taková pravidla. Následovala celková shoda, že jednoznačně je 
třeba tato pravidla vytvořit. V následné diskuzi od všech zúčastněných zaznívala řada 
návrhů a postřehů:  
- hlavním problémem je, že není známo o jak velké částce pro případnou podporu se 

bavíme. (v návrhu bude zaneseno doporučení) 
- zda podpořený subjekt musí mít vlastní provozovnu 
- zda podpořené subjekty mají proklamované akce dohledatelné na svých stránkách 
- zda poskytovat podporu subjektům realizujícím pouze živou hudbu 
- jak dlouho musí subjekt v oblasti kultury působit, aby měl na podporu nárok 
Předseda v závěru diskuze přednesl návrh možných kritérií pro žadatele o takovouto 
podporu: 
1) kulturní komise ráda podpoří snahu rady a zastupitelstva města pomoci podobným 

způsobem také dalším subjektům. Je si však vědoma toho, že tato pomoc by měla mít 
jistá pravidla, zejména odvislá od potřeb dlouhodobého udržení kulturního života ve 
městě.  
Vzhledem k tomu, že však první podpořený subjekt žádná podobná pravidla nastavena 
neměl, budou v těchto doporučených podmínkách reflektovány základní a obecné 
principy pravidel pro další žadatele o finanční podporu v oblasti kulturní činnosti. 

2) Doporučená pravidla vztahující se k okamžité pomoci kulturním subjektům a zařízením 
k překonání těžkostí způsobených koronavirem a vyhlášením krizového stavu na území 
ČR: 

I.  podpora bude čerpána z finančních prostředků oddělení kultury, případně z finančních 
zdrojů, které se navrátí z aktuálně neuskutečněných akcí již podpořených městem. 
(kulturní komise proto nedoporučuje tyto vrácené peníze využívat jinak, než pro 
potřeby oddělení kultury zejména pro podpoření kulturních subjektů). 

II. výše podpory nepřesáhne 50 000,-. 
III. subjekt vykonává svou činnost na území města Kutná Hora. 
IV. subjekt vykonával svou činnost minimálně 12  měsíců před vyhlášením krizového 
stavu na území ČR (zde proběhla diskuze, zda nenechat, zda subjekt působil před krizí, 
či to limitovat délkou). 

V. přijetím podpory se subjekt zaručuje vykonávat kulturní činnost minimálně do konce 
roku 2020. 
VI. podpora nebude využita k pokrytí mzdových nákladů žadatele. 

VII. podpora bude subjektem užita pro realizaci činnosti, resp. více akcí, nikoliv 
jednorázově. 



VIII. podpora bude využita pouze pro kulturní účely (koncert, divadlo, výstavy, kino, 
kulturní přednášky a semináře, …), či aktivity vedoucí k jejich realizaci /netýká se bodu 
VI./.  

IX. subjekt bude tyto podpořené akce propagovat veřejně. 

X. bude-li k tomu mít subjekt možnost, bude podpora města na akcích zmíněna. 
XI. z finanční pomoci města nebudou hrazeny žadatelovy závazky zpětně. 

3) V případě, že podpořený subjekt (včetně již dříve podpořených) bude žadatelem o 
grantovou podporu města v příštích letech, bude k plnění těchto bodů /viz. d/ při 
hodnocení jeho žádosti přihlédnuto.     

  
Po následné diskuzi bylo dohodnuto, že tyto body půjdou do hlasování a případného 
doplnění v rámci per rollam do pondělka.  

 
d) Dalším diskutovaným bodem byla otázka, koho tedy konkrétně podpořit. Z následné 

diskuze vzešlo doporučení, které půjde do hlasovaní: podpořit všechny žádosti, které 
přijdou do příštího jednání zastupitelstva, a to částkou poměrně odvislou od aktuálních 
možností oddělení kultury. K těmto možnostem je výše doplněno doporučení, aby tomuto 
oddělení zůstaly ty finanční částky, které se mu vrátí z již rozpočtově či grantově 
vyplacených, ale nerealizovaných akcí.  

e) Výsledky hlasování komise předá předseda následně místostarostovi, tyto budou také 
přiloženy k projednávanému bodu zastupitelstva týkajícího se jednorázové podpory 
kulturním subjektům. Tyto závěry budou případně předsedou při projednávání tohoto bodu 
zastupitelstvem na něm také prezentovány. 
 

Další jednání kulturní komise: bude upřesněno 
 

 adresa: komise.kultura@konf.kutnahora.cz 
 
 

 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 
 

 

 

 

4) Reakce rady města: 
 

Zapsal: Tomáš Morawski 
 


